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 Sammanträdesdag  

 Tisdagen den 16 augusti 2011 

 

 

 

Justerat den Justerat den  

 

 

 

Ingrid Dalén            Jan Lamby   

 

 

Närvarande: 

Ordförande Ingrid Dalén (HSO/FUB) 

Vice ordförande Jan Lamby (HSO/HRF)   

Ledamöter Anna Hansson (HSO/R) 

 Berit Hinderson (HSO/FHLIS)  

 Amir Amirriazi (DHR) 

 

 

 

Förhindrade: Lasse Persson (HSO/NHR) 

 Göran Gustafson(SRF) 

 

 

 

   

§ 1 Fastställande av dagordning  

Rådet beslutar att låta punkt 5 och 6 skulle byta plats på 

dagens sammanträde.  

Dagordningen godkänns efter tillägg under punkten Övriga 

frågor. 

  

§ 2 Föregående protokoll 

Rådet godkänner protokoll nr 5/2011 och 6/2011 som läggs 

till handlingarna. 
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§ 3 Inkomna och utgående protokoll/skrivelser 

Anmäls inkomna protokoll/minnesanteckningar vilka läggs 

till handlingarna: 

 

Protokoll nr 5/2011 från kommunstyrelsens handikappråd 

 

Protokoll nr 6/2011 från handikapprådet för trafik- och 

renhållningsnämnden och Stockholms stads parkerings AB 

 

Rådet överlämnar följande synpunkter till 

stadsbyggnadskontorets; 

Anteckningar från stadsbyggnadskontorets ledningsmöte den 

13 juni 2011. Rådet undrar vad ledningen menar med HR-

arbete i underrubriken ”Frågor till kommande möte”. 

 

 

§ 4         Ärenden tagna på delegation 

Inga ärenden finns att anmäla. 

 

 

§ 5         Exploateringsnämnden  

Ordföranden går igenom dagordningen, tjänsteutlåtanden och 

protokollet från nämndens senaste möten. 
 

 

§ 6 Synpunkter på utsända checklistor 

 Rådet går igenom alla checklistor som inkommit till rådet. 

 

Rådet önskar att någon från kontoret kommer och redovisar 

hur kontoret granskar elektromagnetisk strålning. 

  

Rådet ser ibland brister i hur checklistan fylls i. För att kunna 

lokalisera ärendet behövs korrekt namn och även stadsdel på 

aktuell detaljplan.  

 

Rådet ser även att angöring och parkering bör separeras i 

checklistan. Även underjordiska garage och andra större 

underjordiska utrymmen bör finnas med som egen punkt med 

tanke på utrymningssäkerheten. 

 

Rådet överlämnar följande synpunkter till 

stadsbyggnadsnämnden: 
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Avfallshanteringen är en olöst fråga för rådet. Rådet önskar 

att nämnden och dess handläggare och staden aktivt verkar 

för bra lösningar för personer med funktionsnedsättning  

 

Som verkligheten ser ut i dag i många fall är det både långt 

att gå och svårt att bli av med sina sopor. Rådet har sedan 

länge förordat att rådet helst ser att sophanteringen i 

flerbostadshusen löses genom att sopnedkast finns i varje 

trapphus (via sopsug). Om detta inte är möjligt bör 

sophanteringen utformas på ett sådant sätt att både 

hushållssopor och skrymmande avfall (grovsopor) kan 

lämnas i utrymmen som nås via inomhusförbindelse utan 

nivåhinder och hinder i form av tunga dörrar.  

 

I båda fallen ska det vara användbart för personer med 

nedsatt rörelse- och orienteringsförmåga eller andra 

funktionsnedsättningar.   

 

Väljs trots allt en lösning med kvittblivning av hushållssopor 

utomhus anser rådet att avståndet från entré till 

kvittblivningsställe inte bör överstiga 10 m. 

 

Källsorteringsbehållare ska vara belägna högst 30 m från 

entré och placerade på så sätt att man naturligt passerar 

platsen. Hela anläggningen ska vara fullt tillgänglig för alla, 

enhetliga symboler och punktskrift ska finnas på samtliga 

kärl. Kärlen ska ha samma placering efter varje tömning för 

att underlätta användbarheten för personer med nedsatt 

orienteringsförmåga. 

 

Vid radhus ska hämtning av hushållssopor ske vid 

tomtgränsen.  

 

 

Rådet överlämnar följande synpunkter till 

Exploateringsnämnden 

 

Rådet undrar även hur Exploateringsnämnden behandlar   

ärenden där man inte uppfyller de krav som staden ställer 

utöver BBRs och hur ofta det förekommer att avsteg begärs  

och hur ofta en begäran tillgodoses och av vilka anledningar. 

 

 

§ 7             Inbjudan till samråd om program om förslag till 

                  strukturplan för Husby i stadsdelen Husby, 

          S-Dp-2011-04898-53 
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                  Föredragande: Torbjörn Johansson 

                  Svar senast 2011-08-08 förlängt till och med 2011-09-15 

Rådet noterar att det lokala handikapprådet inte har varit 

involverad i ärendet. 

  

Rådet önskar att man gör allt vad man kan för att öka 

tillgängligheten i området. Rådet saknar det i programmet.   

 

Rådet anser också att orienterbarheten i området avsevärt 

måste förbättras. 

 

Rådet förordar förslaget där gatunivån lyfts upp. Rådet anser 

att det är den bästa lösningen. 

 

Rådet tackar för informationen. 

 

§8 Inbjudan till samråd om Arkitektur Stockholm- en 

strategi för stadens gestaltning, Dnr 2010-11401-51 

Föredragande Fredrik Jensen 

Svar senast 2011-09-20   

 

Rådet önskar att kontoret även utarbetar en kartläggning och 

strategi för hur man kan skapa en god tillgänglighet även i 

den befintliga bebyggelsen.  Kartläggningen ska dels 

innehålla ett åtgärdsprogram för otillgängliga lokaler men 

även goda exempel på tillgängliga miljöer som t.ex. Läckö 

slott, Liljevalchs konsthall, Folkoperan.   

Ett utvecklingsarbete torde behöva starta som stimulerar nya, 

goda lösningar. 

 

Rådet anser att den fysiska tillgängligheten ska integreras i 

begreppet hög arkitektonisk kvalité och i angelägenhetsgrad 

jämställas med övriga nämnda delar.  

 

Rådet påpekar särskilt vikten av att alla typer 

funktionsnedsättningar ska tas hänsyn till i programmet, inte 

bara de som nämns i PBL och dess följdlagstiftning. 

 

Ljudkvalitén och luftföroreningar glöms ofta bort och även 

elektromagnetiska fält som gör att många funktionshindrade 

inte kan delta i det sociala livet. 

 

Rådet påpekar att underjordiska utrymmen är en växande 

kategori som inte behandlas i skriften. Allt fler och större 

underjordiska garage, liksom butiker/gallerior byggs. Dessa 

utrymmen ska också ha en hög kvalité i gestaltning med 
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tonvikt på orienterbarhet och utrymningssäkerhet. Det saknas 

helt i skriften. 

 

Rådet anser också att kontoret ska ta fram ett program och 

kartläggning för befintliga byggnader.   

 

Dessutom önskar rådet att få svar av kontoret hur kontoret 

definierar den ” sociala miljön”? 

 

Rådet tackar för informationen. 

 

§ 9 Rapporter/Remisser 

Ordföranden redovisar helt kort vad som skett med Slussen  

under sommaren.  Rådet beslutade bjuda in Martin Schröder 

till den 30 augusti för att få en lägesrapport. 

 

Rådet beslutar att ordförande och vice ordföranden ska lämna 

ett yttrande över stadens ”Miljöprogram 2012-2015. Förslag 

till yttrande tas upp på handikapprådets möte den 20 

september.  

 

 

§ 12 Övriga frågor 

 Stadsbyggnadsnämnden 

Ordföranden går igenom dagordningen, tjänsteutlåtanden och 

protokollet från stadsbyggnadsnämndens senaste möte. 

Nämnden har begärt prövningstillstånd  hos högsta 

förvaltningsdomstolen av ett bostadsanpassningsärende som 

gäller kraven på dörrautomatik för balkongdörrar för en 

person med personlig assistent.  Begäran har avslagits, vilket  

                 innebär att kammarrättens dom kvarstår.  

 

 Rådet önskar en redovisning av ”Entré Odenplan” nästa gång. 

 Sekreteraren bokar in lämplig handläggare. 

 

§ 13 Kvarvarande obesvarade frågor   

Bevakningslistan 

Rådet beslutar att ordföranden och sekreteraren uppdaterar 

bevakningslistan till nästa gång. 

 

Mötet avslutas kl. 16.30 

 

Vid protokollet 

 

 

Anita Setréus 


